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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 57)
18 maja 2021 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Mieczysława Baszki (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, rozpa-
trzyła:

– sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć EURO 2012 (styczeń–grudzień 2020 r.) 
(druk nr 1100),
– propozycje tematów do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na 2022 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Anna Krupka sekretarz stanu w Ministerstwie Kultury, Dziedzictwa 
Narodowego i Sportu wraz ze współpracownikami, Piotr Prokopczyk dyrektor Departamentu Nauki, 
Oświaty i Dziedzictwa Narodowego Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Zaczynamy  posiedzenie Komisji. Witam  serdecznie  na posiedzeniu Komisji Kultury 
Fizycznej, Sportu i Turystyki. Witam państwa posłów i zaproszonych gości. Dziś uczest-
niczą w Komisji pani Anna Krupka – sekretarz stanu w Ministerstwie Kultury, Dziedzic-
twa Narodowego i Sportu…

Sekretarz stanu w Ministerstwie Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu Anna 
Krupka:

Dzień dobry.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Pani Marta Szulińska – zastępca dyrektora Departamentu Sportu Wyczynowego w Mini-
sterstwie Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu.

Zastępca dyrektora Departamentu Sportu Wyczynowego MKDNiS Marta Szulińska:
Dzień dobry, witam serdecznie.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Pan Marcin Maliszewski – radca ministra w Biurze Dyrektora Generalnego w MKDNiS. 
Witam serdecznie.

Radca ministra w Biurze Dyrektora Generalnego w MKDNiS Marcin Maliszewski:
Dzień dobry.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Pan Piotr Prokopczyk – dyrektor Departamentu Nauki, Oświaty i Dziedzictwa Narodo-
wego w Najwyższej Izbie Kontroli.

Dyrektor Departamentu Nauki, Oświaty i Dziedzictwa Narodowego Najwyższej Izby 
Kontroli Piotr Prokopczyk:

Dzień dobry.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Witam serdecznie. Czy jest jeszcze ktoś, poza wyczytanymi osobami? Zdalnie jest pani 
poseł Niemczyk. Witamy serdecznie.
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Informuję, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane przez marszałka Sejmu na pod-
stawie art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i prowadzone będzie z wykorzystaniem środków 
komunikacji elektronicznej umożliwiających porozumiewanie się na odległość. Posłom 
uczestniczącym zdalnie przypominam, że przed posiedzeniem otrzymaliście państwo 
instrukcję w sprawie zgłaszania się do dyskusji i zabierania głosu w trakcie posiedzenia. 
Jednocześnie informuję, że posłowie członkowie Komisji obecni na sali obrad głosują 
przy użyciu urządzenia do głosowania za pomocą legitymacji poselskiej. Wówczas nie 
używają tabletów i nie logują się w systemie komunikacji elektronicznej. W celu stwier-
dzenia kworum przeprowadzone zostanie teraz głosowanie. Proszę posłów obecnych 
na sali o zagłosowanie za pomocą legitymacji i uruchomienie urządzeń, a posłów uczest-
niczących zdalnie o zalogowanie się do aplikacji i przystąpienie do głosowania poprzez 
naciśnięcie dowolnego przycisku, potwierdzając obecność na posiedzeniu.
Otrzymałem informację, że mamy już kworum. Nie zamykam głosowania, bo może 

ktoś z posłów jeszcze się spóźni i będzie mógł uczestniczyć w posiedzeniu Komisji. Gło-
sowanie zamknę w późniejszym terminie. Stwierdzam kworum.
Przechodzimy  do rozpatrzenia  porządku  dziennego  posiedzenia  Komisji.  Mamy 

w nim dwa punkty. Punkt pierwszy to rozpatrzenie sprawozdania z realizacji przedsię-
wzięć EURO 2012 styczeń–grudzień 2020 (druk nr 1100). Drugi punkt to rozpatrzenie 
propozycji tematów do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na 2022 r. Czy są uwagi 
odnośnie do porządku obrad? Nie stwierdzam. Przyjęliśmy porządek obrad bez uwag.
Informuję,  iż  w dniu  14  kwietnia  bieżącego  roku  marszałek  Sejmu  skierowała 

do Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki sprawozdanie z realizacji przedsię-
wzięć EURO 2012 styczeń–grudzień 2020 r., zawarte w druku sejmowym nr 1100.
Przechodzimy do rozpatrzenia  dokumentu. Proponuję następujący  sposób  proce-

dowania:  krótki  referat w sprawie  informacji  zawartych w druku  przez właściwych 
przedstawicieli resortu, dyskusję, pytania posłów, następnie odpowiedzi przedstawiciela 
resortu i przyjęcie sprawozdania oraz wybór posła sprawozdawcy. Czy są inne propozy-
cje? Nie słyszę uwag. Przechodzimy do dalszego procedowania. Proszę o zabranie głosu 
w tym punkcie przedstawiciela Ministerstwa Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu 
– panią minister Annę Krupkę.

Sekretarz stanu w MKDNiS Anna Krupka:
Szanowna Komisjo, zgodnie z art. 6 pkt 2 ustawy z dnia 7 września 2007 r. o przygotowa-
niu finałowego turnieju Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej UEFA EURO 2012 minister 
kultury, dziedzictwa narodowego i sportu przedstawia Sejmowi sprawozdanie z realizacji 
przedsięwzięć EURO 2012 za 2020 r. 
Sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć EURO 2012 za 2020 r. zostało przedstawione 

Sejmowi w dniu 30 marca bieżącego roku. Powyższe sprawozdanie za 2020 r. obejmuje 
swoim zakresem realizację jednego przedsięwzięcia EURO 2012 według stanu na dzień 
31 grudnia 2020 r. Należy wskazać, że w 2020 r. ostatnim niezakończonym przedsięwzię-
ciem była rozbudowa portu lotniczego Gdynia-Kosakowo. Przedstawione sprawozdanie 
zawiera szczegółowe informacje na temat realizacji tej inwestycji za okres od stycznia 
do grudnia 2020 r. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Dziękuję bardzo. Oczywiście to pewna ustawowa formalność, że przyjmujemy sprawoz-
danie projektów, które były zamierzone przy realizacji EURO 2012. Czasami posłowie 
zastanawiają się, dlaczego zajmujemy się jeszcze 2012 r., ale taka jest procedura i tego 
musimy przestrzegać. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy ktoś z posłów chce zabrać 
głos? Nie słyszę. Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję.
Zgłaszam wniosek o zawarcie w sprawozdaniu o tym dokumencie wniosku Komisji 

o jego przyjęcie przez Sejm. Zamykamy sprawdzanie kworum. Jaki jest wynik? W posie-
dzeniu Komisji uczestniczy 26 posłów. Stwierdzam kworum. Wszystkie wnioski, uchwały 
są prawomocne.
Przechodzimy do głosowania. Kto  jest za przyjęciem sprawozdania? Posłów obec-

nych na sali proszę o naciśnięcie przycisku, a uczestniczących zdalnie o uruchomienie 
urządzeń internetowych. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Głosowało  
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20 posłów, za przyjęciem było 19, przeciw 1, nikt się nie wstrzymał. Stwierdzam, że Komi-
sja przyjęła dokument i rekomenduję przyjęcie go przez Sejm.
Wybór posła sprawozdawcy. Komisja musi wybrać posła sprawozdawcę, który przed-

stawi sprawozdanie Komisji na posiedzeniu plenarnym Sejmu. Kto się zgłasza do przed-
stawienia sprawozdania? Jeśli można, w marcu ubiegłego roku też byłem sprawozdawcą. 
Czy są jakieś uwagi? Poseł Mieczysław Baszko zgłasza swój akces do przedstawienia 
sprawozdania Komisji na posiedzeniu plenarnym Sejmu. Czy  są uwagi? Czy  są inne 
kandydatury? Nie ma. Wobec niezgłoszenia sprzeciwu stwierdzam, że Komisja wybrała 
posła Mieczysława Baszkę na sprawozdawcę.
Przystępujemy do rozpatrzenia punktu drugiego porządku dziennego.  Informuję, 

że Komisja ma przedstawić do dnia 20 maja bieżącego roku Komisji do Spraw Kontroli 
Państwowej propozycje tematów do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na 2022 r. 
Do Komisji wpłynęły tematy do planu pracy. Pani poseł Niemczyk i wszyscy posłowie 
mieli czas na zgłaszanie tematów kontroli NIK. Jeszcze na posiedzeniu dzisiejszej Komi-
sji można zgłaszać propozycje tematów do planu pracy NIK.
Przeczytam propozycje zgłoszone przez panią poseł Małgorzatę Niemczyk: kontrola 

na temat dyskryminacji kobiet w sporcie; kontrola na temat przemocy w sporcie, w tym 
znęcania się, poniżania, dyskredytowania, negatywnego zachowania; kontrola na temat 
spraw obyczajowych w sporcie, molestowania, ze szczególnym uwzględnieniem osób nie-
letnich. To propozycje pani poseł Małgorzaty Niemczyk. Czy posłowie mają propozycje 
do planu pracy NIK na 2022 r.? Panie przewodniczący, proszę bardzo.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Bardzo dziękuję. Myślę, że dobrze byłoby, aby NIK mogła zająć się kwestią efektyw-
ności i rzetelności kryteriów, jakimi kieruje się Ministerstwo Sportu podczas rozdziału 
pieniędzy, jeśli chodzi o realizację projektów inwestycji sportowych w ramach programu 
„Sportowa Polska”. Wielokrotnie dyskutowaliśmy na ten temat. Byłoby istotne, aby NIK 
zbadał, czy kryteria są dochowane, jak jest z kwestią dotyczącą merytoryczności wnio-
sków czy oceną formalną, jak również, czy inne zasady są dotrzymane.
Z ostatnich informacji, które otrzymujemy na bieżąco, wynika, że jeśli chodzi o przy-

znawanie  środków  w zależności  od województw,  dysproporcje  są dość  duże.  Myślę, 
że ta kwestia także powinna znaleźć się w tego typu pracach i dla nas, posłów, taka kon-
trola byłaby bardzo ważna, także z punktu widzenia naszych częstych dyskusji. Wielo-
krotnie mówiliśmy, że te dysproporcje pomiędzy poszczególnymi województwami są dość 
duże. Chcielibyśmy,  aby badanie wykazało,  z czego  to wynika. Tyle na razie  z mojej 
strony, panie przewodniczący. 

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Otwieram zgłaszanie punktów. Czy są jeszcze 
ze strony posłów propozycje do planu pracy NIK na 2022 r.? Pani poseł Niemczyk. Pro-
szę o zabranie głosu.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo, w ramach tych trzech punktów, które zgłosiłam, 
chciałabym zmienić tytuł trzeciego. Zależy mi na tym, aby nacisk w ramach kontroli 
położony był bardziej na sprawdzenie bezpieczeństwa uczestników sportów, w tym osób 
nieletnich. Dodatkowo chciałabym poprosić o przeanalizowanie przez NIK dwutoro-
wości kariery sportowców oraz dokonanie jeszcze kontroli w ramach wykonywanych 
prac – analizy aktów prawnych, w tym statutów i regulaminów oraz innych dokumen-
tów wewnętrznych, pod kątem dyskryminacji kobiet i dziewcząt w sporcie. Jako ostatni 
punkt chciałabym prosić o dokonanie analizy inwestycji na infrastrukturę sportową, 
zarówno w ramach  inwestycji  strategicznych,  jak  i lokalnych,  dokonanych  na prze-
strzeni ostatnich 10  lat na terenie Polski. W jaki  sposób  środki finansowe  i na jakie 
obiekty sportowe oraz regiony zostały zainwestowane, zarówno przez samorządy, jak 
i Skarb Państwa. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Rozumiem pani poseł, że szczegółowo prześle pani propozycje do naszego biura Komisji.
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Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Tak.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Te tematy wtedy zostaną wprowadzone do propozycji planu pracy.

Poseł Małgorzata Niemczyk (KO):
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Dziękuję bardzo. Czy ktoś z posłów chce zabrać głos? Nie ma zgłoszeń. Czy ktoś z zapro-
szonych gości chce zabrać głos? Pan Piotr Prokopczyk – dyrektor departamentu. Czy 
pan nas słyszy?

Dyrektor departamentu NIK Piotr Prokopczyk:
Tak. Chciałbym wypowiedzieć się na temat jednego z tematów, który był wskazywany 
przez pana przewodniczącego – to kwestia inwestycji sportowych. Jesteśmy na ukończe-
niu raportu jeszcze z planu na 2020 r. Myślę, że niebawem będzie możliwość przekazania 
tego raportu również do Komisji. To raport po kontroli Programu inwestycji o szcze-
gólnym znaczeniu dla sportu. Myślę, że kwestie związane z kryteriami i z tym, w jaki 
sposób środki przekazywano poszczególnym regionom, znajdą się w tym sprawozdaniu. 
To jeśli chodzi o realizację planu pracy z 2020 r. Kontrola odbyła się pod koniec roku 
i teraz na ukończeniu jest raport w tym zakresie. To tytułem wyjaśnienia. Być może 
szybciej będą mogli państwo poznać pewne informacje na temat realizacji inwestycyj-
nego ministra. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący Rutnicki.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
Dziękuję, panie dyrektorze. Pani poseł Niemczyk i ja zabieraliśmy głos w temacie zasad-
ności inwestycji strategicznych i tego,  jak są realizowane w podziale na województwa. 
Bardzo bym prosił, aby NIK, tak jak powiedziałem, skoncentrował się na tych mniej-
szych inwestycjach w ramach programu „Sportowa Polska”. Tam podział projektów jest 
zdecydowanie większy. To oczywiście mniejsze projekty, ale chciałbym, abyśmy o tym też 
pamiętali, że inwestycje strategiczne nie wyczerpują całości tematu. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Mieczysław Baszko (PiS):
Dziękuję  bardzo. Myślę,  że pani  poseł Niemczyk  też  się  przysłuchuje  i weźmie  pod 
uwagę fakt, że NIK proceduje raport o inwestycjach o szczególnym znaczeniu dla sportu, 
w zakresie infrastruktury i budownictwa.
Czy  są jeszcze  zgłoszenia  tematów  ze strony  państwa  posłów?  Nie ma zgłoszeń. 

Zamykam dyskusję.
Zgłaszam wniosek o przekazanie do Komisji do Spraw Kontroli Państwowej zgłoszo-

nych tematów do kontroli NIK. Czy są uwagi co do wniosków do planu pracy Najwyższej 
Izby Kontroli? Czy ktoś z państwa posłów ma uwagi? Nie ma. Stwierdzam, że Komisja 
przyjęła tematy do kontroli NIK na 2022 r.
Bardzo dziękuję. Na tym zakończyliśmy posiedzenie Komisji. Dziękuję pani minister, 

paniom i panom dyrektorom, posłom. Zamykam posiedzenie Komisji.


